

GODTHÅB SAMRÅD

Referat fra :

Emne: Arbejdsgruppemøde / Brugergruppemøde (23)
Dato: Torsdag den 15. maj 2025 kl. 1900-2200.
Sted: Ridemandsmølle, mødelokalet.
Deltagere: Medlemmer af Godthåb Samråd, og medlemmer af Brugergruppen Ridemandsmølle:

Vi savnede: Lyngbjerggårdskolen, Teakwondo

Velkomst til Tove Rødtne

Dagsorden til ordinært møde:

1) **Godkendelse af dagsordenen.**

Godkendt

2) **Opsamling på sidste møde –**

Poul samlede op på udestående punkter.

3) **Hvordan kommer vi i kontakt med de unge? Debat med Kreativ kulturformidler, Amalie Sawan Nygård. Se bilag.**

Velkommen til Amalie, der vil guide os i forhold til tiltrækning af unge.

- Amalie præsenterede sig selv.
- Derefter var der en rundtur, hvor de enkelte foreninger fortalte om foreningen og aldersfordeling.
- I den forbindelse kom der mange gode ideer og input til hvad der kunne gøres.
- Det vidst sig endvidere, at mange af vores foreninger havde godt fadt i de unge.
- Det er nok mellemgruppen vi mangler d.v.s. forældrene. Herunder medlemskab af foreninger uden af den grund at skulle lave en masse.

GODTHÅB SAMRÅD

4) **Sankt Hans 2025**

- Boder og hoppeborg åbner kl. 1800
- Bål v. Borgerforeningen, der også slukker og stiller afskærmning op.
- Boder v. Borgerforeningen og Lyngbjerggårdsskolen (6. kl.)
- Heks til bål v. Lyngbjerggårdsskolen
- Snobrød v. FDF
- Hoppeborg v. Samrådet (poul)
- Bænke og en lille scene v. TRIM
- Underholdning ved voksenkoret kl. 1930 Udgår kan ikke skaffes
- Båltale v. Maria, der også sørger for højtalere m.v.
- Bålet tændes kl. 2000
- Bålsange. Hvem kan trykke???. Jeg har en fil. Maria v. Menighedsrådet

5) **Status for økonomien.**

Poul gennemgik økonomien. Det ser fornuftig ud, men der er ikke til store nyanskaffelser.

6) **Status for Kirkemarken**

Projektet er nu næste slut. Vi mangler en QR kode omkring stenen. Den nyetablerede forening: Godthåb Vin-Bodega, har plantet 100 vinplanter.

7) **Status for Gule Hus**

Vi afventer stadigvæk, at AK Bygninger går i gang med renovering.

8) **Forslag om fællesspisning for alle frivillige i Godthåb. Se bilag.**

Poul fremlagede forslaget om fællesspisning for alle frivillige.

God ide. Alle bakker om. Borgerforeningen tager videre initiativ med datoer m.v.

9) **Nyt projekt: Trampesti langs Guldbækken mod Gulbæk???**

Poul fremlagde ideen om trampesti langs Guldbækken til Gulbæk. Med stier til Zinksskoven.

OK med ideen. **Poul begynder at undersøge ejerforhold m.v.. Tages med på næste møde**

10) **Aktiviteter 2025:**

i) **Affaldsindsamling søndag den 06. april 2025 1030. Evaluering**

Der havde været ca. 30 til indsamling. Bunden af en trailer. Byen er fin ren, men der skal næste år fokuseres på indfaldsvejen til byen. Lyngbjerggårdsskolen havde gjort et stor stykke arbejde på Runesvinget.

GODTHÅB SAMRÅD

- ii) **Sankt Hans (pkt 4)**
- iii) **Cykelløb 28. juni. Vi skal bruge ca 12 frivillige til p-anvisning m.v. Der er penge i det!!!!**

Poul fortale om Hærvejscykelløbet, der i år bl. a. skal starte ved Hammerværket.

- Hammerværket står for kaffe / rundstykker m.v.
- Vejgård cykelring står for start.
- Samrådets foreninger skal lave p- anvisning. Der skal bruges 12 personer. Der gives kr. 200,- til foreningen for hver person der stiller. + en trøje til personen. Poul laver en skrivelse til at sende ud til medlemmer. (er sendt)
- Borgerforeningen sætter flag op på Zinkcsvej i de huller der er til det.

iv) **Fællesspisning? Se pkt. 8.**

v) **Julemarked 2025, herunder juletræstænding og juletræer ved byport**

- **Der er ønske om Bannere, der kan sættes op, når byfesten er overstået. Hvem ved noget om pris m.v.???**
- Taekwondo vil stå for at tilberede noget frokost der kan købes???
- Ungdomsskolens lokaler vil man forsøge at inddrage. **Poul undersøger**
- **Ideer m.v. kan sendes til Charlotte. De starter planlægning op primo juni**
- vi) **Andet fælles?**

8)Bordet rundt

Susanne – FDF

Vi er en FDF kreds i fremgang, og der kommer flere medlemmer hver måned. Vi har stor stor støtte fra forældregruppen og de er gode til at melde tilbage. Vi er blevet digitale og det er ved at være på plads, så det kører. Bestyrelsen arbejder godt og der sættes gode ting i værk. Vores kreds er startet op i et netværkssamarbejde med andre FDF kredse i området.

Søren – Møllekvadrillen

Trine – Borgerforeningen

Henrik - FDF støtteforening

Støtteforeningen for FDF Godthåb har afholdt velbesøgt bankospil.

Næste opgaver bliver hjælp til byfesten samt arrangere jubilæumsfest for Godthåb FDF – 50 år ultimo oktober, hvorefter kommer julemarkedet. Vi opgiver at opbevare overskydende havreneg fra sidste år, da de giver anledning til uhensigtsmæssig brug. De vil blive fjernet i nærmeste fremtid. Opfordrer medlemmer til at være med til at arrangere cykelløb, hvilket afventes.

Rikke – Motionsklubben

Tove – Kvindenetværket

GODTHÅB SAMRÅD

Bertram – FDF

Per – TRIM

Benny – Hammerværket og Grøn gruppe

Jørgen – Lokalhistorisk forening Container men den korte historie, kommer til at stå ved Hammerværket fra i morgen, til efter cykelløbet. Indholdet er lavet af Thor fra museet og omhandler Zinck familien og Godthåbs oprindelse.

Arkivet har 60 års jubilæum i september, men lokalhistorisk forening har kun 50 års jubilæum og laver lidt herom til byfesten. FDF har 50 års jubilæum den 29 okt.

9)Eventuelt

10)Næste møde

13 08 2025 kl. 19-21. Ridemandsmølle, mødelokalet.

referent

Poul Tradsborg